
   

 
HONDAKINEN BATZORDEA 

 
Data: 2013-09-24 
Ordua:  19:00 – 21:00 
Lekua:  UDALETXEA  
 
BERTARATUTAKOAK: 
� Mikel Ortega (BILDUko zinegotzia) 
� Carlos Garaikoetxea Elso 
� Carlos Peña (Emausko traperoak) 
� Mikel Sobrino (Elizondoko alkatea) 
� Mamen Goñi (Bertan) 
� Juana Mª Izeta (Bertan) 
� Kiko Gartxitorena (Berroetako alkatea) 
� Arantxa Zelaia (Basaburuako Bartzarkidea) 
� Miren Meoki (Hondakin teknikaria) 
 
 
GAI ZERRENDA: 

1. Ordenantza fiskala 
2. konpostaren egoera 
3. kontenedoreen berrantolaketa 
4. “Lórganica” kanpaina 
5. Boc´n rollak eskoletan 
6. “Frigotrukea” herrietan 
7. Merkatariak: atez-ateko kartoi bilketa 

 
 
1.- Ordenantza fiskalak: 
Ia urtebeteko geldialdiaren ondoren, batzordeko 
bilerekin berriz hasteko asmoa agertzen da 
lehenik. 
 
Joan den urteko batzorde bileretan adostutako 
irizpideak jarraituz, abenduan Udalean 
onartutako “Hiri Hondakinen bilketa, 
tratamendua eta ustiapena edo deuseztatzea eta 
zerbitzu horrek eskaintzen dituen gainerako 
jarduerak egiteko tasak arautzen dituen 
Ordenantza fiskal” berria aurkezten da. Hau 
Nafarroako Aldizkari Ofizialean aurtengo 
urtarrilean argitaratu denez, tarifa berriak 
datorren urtean aplikatuko direla azaltzen da. 
 
2.- Konpostaren egoera: 
Gaur egun Baztanen konpostaren egoera zein 
den aurkezten da, partehartze datuak emanez. 
 

- Etxeko konposta, banatutako 
konpostadora kopurua: 2010-11: 20  

  2011-12: 149 
  2012-13: 51 

Denetara: 220 konpostadora edo familia. 

COMISIÓN DE RESIDUOS 
 
Fecha: 24-09-2013 
Hora:  19:00 – 21:00 
Lugar:  AYUNTAMIENTO 
 
ASISTENTES: 
� Mikel Ortega (concejal de BILDU) 
� Carlos Garaikoetxea Elso 
� Carlos Peña (Traperos de Emaus) 
� Mikel Sobrino (Alcalde de Elizondo) 
� Mamen Goñi (Bertan) 
� Juana Mª Izeta (Bertan) 
� Kiko Gartxitorena (Alcalde de Berroeta) 
� Arantxa Zelaia (Juntera de Basaburua) 
� Miren Meoki Plaza (Técnico residuos) 

 
 
ORDEN DEL DIA: 

1. Ordenanza fiscal 
2. Situación del compostaje 
3. Reorganización de contenedores 
4. Campaña “Lórgánica” 
5. Boc´n rolles en los centros escolares 
6. “Frigocambio” en los pueblos 
7. Comerciantes: Recogida de cartón puerta 

a puerta. 
 
1.- Ordenanazas fiscales: 
Para empezar, se plantea la intención de volver a 
empezar con las reuniones de la comisión tras el 
parón de casi un año. 
 
Se presenta la nueva “Ordenanza fiscal 
reguladora de las tasas por recogida, tratamiento 
y aprovechamiento o eliminación de residuos 
sólidos urbanos y demás actividades prestadas en 
relación con dicho servicio” redactada según 
criterios decididos en las reuniones de la 
comisión del año pasado. Se explica que dado 
que esta ordenanza se ha publicado en el Boletín 
Oficial de Navarra en enero de este año, no 
entrarán en vigor hasta el año que viene. 
 
2.- Situación del compostaje: 
Se presenta la situación del compostaje en 
Baztan a día de hoy, dando datos de 
participación: 

- Compostaje doméstico: compostadores 
repartidos: 2010-11:20 

      2011-12: 149 
      2012-13: 51 

 Total: 220 compostadoras o familias 



   

 
 

120 familia konpostadore esperuan 
daude. 

- Auzo konposta: Arraioz: 19 familia/ 53 
pertsona + Juxta estatua. 

      Baztan Berri: 45 familia/    105 pertsona 
      Paularena: 25 familia/ 45 pertsona 

 Denetara: 89 familia / 203 pertsona 
 

Denetara 300 familiatik goiti ari dira beren 
hondakin organikoak modu honetara kudeatzen. 

 
Aste honetan Paularen eta Baztan Berri-
Erlategiko portaletan kartelak jarri direla aipatu 
da partehartzaile gehiago biltzeko 
intentzioarekin. 
 
Konpostaia eskoletan landu nahi dela ere 
aipatzen da. Momentuz Lanbide eskolan eta 
Oronozko eskolan daude konpostadoreak eta 
Amaiurko eskolatik ere eskaria jaso du Udalak. 
 
Mikel Ortegak konposta egiteko etxola berezi 
batzuk daudela aipatzen du (120 familik batera 
konposta egin ahal izateko etxolak) eta Baztani 
Hondakin Partzuergoak 2 etxola emanen dizkiola 
erraten du. Non patu behar diren erabaki behar 
dugu. 

 
3.- Kontenedoreen berrantolaketa:  
Baztan guzian (baita Bortziri eta Malerrekan ere) 
kontenedoreen puntuak berrantolatzeko asmoa 
dagoela azaldu da. 
 
Birziklapena bultzatu nahian, zaborrontzi 
(kontenedore berdeak, materia organikoa 
+errefusa biltzekoak) bakarreko puntuak kendu 
nahi direla komentatu da. Puntua hauek edo 
desagertu eginen dira edo puntu osotuak 
(kontenedore mota guziak dituztenak) bihurtuko 
dira. 
 
Kontenedore puntuak auzo sarrera guzietan 
jartzeko asmoa dago. 
 
Konposta bultzatu nahi da, beraz zaborrontzi 
hauek gutxitzeko joera hartuko da. 
 
Lan honetan herrietako alkateen laguntza eta 
ekarpenak eskertuko direla aipatzen da. 
 
 
  

 
Hay 120 familias en lista de espera. 

 
- Compostaje comunitario: Arraioz: 19 

familias/53 personas + Bar Juxta. 
Baztan-Berri: 45 familias/ 105 personas. 
Paularena: 25 familias/45 personas. 
Total: 89 familias/203 personas. 

 
En total, más de 300 familias están gestionando 
sus restos orgánicos de esta manera en Baztan. 
 
Se comenta que esta misma semana, se han 
vuelto a poner carteles en los portales de Baztan 
Berri- Erlategi y Paularena para que se anime 
más gente. 
Se comenta también que se quiere trabajar el 
compostaje en los centros escolares. De 
momento, los únicos centros que cuentan con 
compostador son la escuela laboral y la escuela 
de Oronoz. Se ha recibido una solicitud por parte 
de la escuela de Amaiur también. 
 
Mikel Ortega comenta que hay unas casetas 
especiales para hacer compost a mayor escala 
(para 120 familias) y que desde el Consorcio de 
residuos se nos van a dar 2 casetas para Baztan. 
Tenemos que decidir donde colocarlas. 
 
3.- Reorganización de contenedores: 
Se explica que hay intención de reorganizar los 
puntos de contenedores de todo Baztan (también 
de Bortziriak y Malerreka). 
 
Con la intención de fomentar el reciclaje, se 
quieren quitar los puntos en los que hay un solo 
contenedor verde (de materia orgánica y resto). 
Estos puntos o desaparecerán o serán reforzados 
con todos los contenedores (papel/cartón, vidrio 
y envases). 
 
 
Hay intención de colocar puntos completos (con 
todos los contenedores de recogida selectiva) en 
las entradas de todos los barrios. 
Se tenderá a reducir la cantidad de contenedores 
de resto (verdes normales) con la intención de 
fomentar el compostaje. 
Se comenta que en esta labor se agradecerá la 
ayuda y las aportaciones de los alcaldes de los 
pueblos. 
 
 



   

 
4.- “Lórgánica” Kanpaina: 
Nafar Gobernutik (baita estatutik eta Europatik 
ere) behartzen diguten materia organikoaren 
bilketa berezituaren inguruan kanpainak egin 
ahal izateko, Gobernuak berak kanpainak 
Nafarroa osoan bateratuak izan daitezen, 
material batzuen diseinuak  prestatu dituela 
aipatzen da eta materialen irudi grafikoa 
erakusten da. (kartelak, banderolak, pegatinak, 
imanak, kamisetak, mandarrak…izanen dira) 
 
Konposta herri ttikietan materia organikoaren 
kudeaketa sistema bezala inplantatzeko 
konkurtso publiko bat atera dela eta laster hau 
martxan jarriko dela aipatzen da. 
 
5.- Boc´n rollak eskoletan: 
Urriak 3-9 artean hondakinei buruzko 11 tailer 
eginen dira baztango lehen hezkuntzako 1. eta 2. 
mailako ikasle guztiekin (6-8 urte). 
 
Tailerrak aprobetxatuz gosaltzeko ikastetxera 
eramaten duten bokata biltzeko bilduki berezi bat 
(Boc´n rolla deitzen dena) banatuko zaiela 
aipatzen da. Prebentziozko akzio honen bitartez 
lehen hezkuntzako ikasleen hondakinak 
gutxitzea lortu nahi da. Ecoembesen dirulaguntza 
bati esker lortutako ia 500 Boc´n roll banatuko 
dira Baztanen. 
  
6.- Frigotrukea herrietan: 
Joan den urtean liburuak elkartrukatzeko Frigoa: 
“Frigotrukea” aurkeztu zen eta udaleko atean 
egon zen denboraldi batez. Handik frigoa 
liburutegira eraman zen bertze denboraldi batez 
eta gaur egun ez da erabiltzen. 
 
Frigoa herrietatik barna eramatea proposatzen 
da, eskolen bidez (eskola duten herrietan) eta 
bertze gise gainerakoetan, herri bakotxan 
denboraldi batez uzteko posibilitatea aipatu zen. 
Jendeari ideia ona iruditu zaio.  
 
7.- Merkatariak: Atez-ateko kartoi bilketa.  
BERTAN merkatari elkartean ia 80 komertzio 
daudela aipatzen dugu eta atez-ateko kartoi 
bilketa zerbitzuan 17 bakarrik apuntatuak 
daudela. Gutti iruitzen zaigu eta zergatia jakin 
nahi dugu. Zerbitzuari buruzko iritzia. 
 
Mamen, Juana M. eta Mikel Sobrinok aipatzen 
dute orokorrean jendea zerbitzuarekin kontentu 
 

4.- Campaña “Lórgánica”: 
Se menciona que el Gobierno de Navarra ha 
elaborado el diseño de unos materiales (carteles, 
banderolas, pegatinas, imanes, camisetas, 
delantales…) para poder realizar una campaña 
unificada en toda Navarra para la recogida de 
materia orgánica. Desde el Gobierno de Navarra 
(así como desde el estado y desde Europa) se nos 
obliga a recoger la materia orgánica de forma 
diferenciada y se presenta el diseño gráfico de 
los materiales a utilizar en las campañas a 
realizar. 
Se comenta también que se ha realizado un 
concurso público para implantar el compostaje 
como sistema de gestión de la materia orgánica 
en los pueblos más pequeños y que pronto se 
pondrá en marcha esta campaña. 
 
5.- Boc´n rolles en las escuelas: 
Entre el 3 y el 9 de octubre se van a realizar 11 
talleres sobre residuos con todos los alumnos de 
1º y 2º de primaria (6-8 años) de Baztan. 
Se comenta que aprovechando los talleres, se van 
a repartir unos envoltorios especiales para 
envolver los bocatas de los almuerzos (el 
envoltorio se llama Boc´n roll). Mediante esta 
acción de prevención se pretende reducir los 
residuos de los almuerzos de los alumnos de 
primaria. Se van a repartir unos 500 ejemplares 
conseguidos gracias a una subvención de 
Ecoembes.  
 
6.- Frigocambio en los pueblos: 
El año pasado se presentó el frigorífico para el 
intercambio de libros y estuvo en la puerta del 
Ayuntamiento durante un tiempo. De allá el 
frigorífico se llevó a la biblioteca y hoy en día 
está en desuso.  
Se propone llevar el frigorífico de pueblo en 
pueblo, a través de las escuelas (donde las hay) y 
de alguna otra forma donde no haya escuela.  Se 
plantea la posibilidad de dejar el frigorífico en 
cada pueblo durante unos días y a los asistentes 
les parece bien la iniciativa. 
 
7.- Comerciantes: Recogida de cartón puerta 
a puerta: 
Se comenta que en la asociación de comerciantes 
BERTAN hay unos 80 comercios y que en la 
recogida de cartón puerta a puerta no hay más 
que 17 establecimientos inscritos. Nos parece 
una cifra muy baja y queremos saber el por qué, 
la opinión de los comerciantes al respecto. 



   

 
dagoela eta aise gehiagok erabiltzen dutela 
(apuntatuak egon gabe). Bertze batzuendako 
astean behin biltzea guttiegi dela aipatzen dute, 
kartoia pilatzeko biltegirik ez dutelako. BMko  
poligonoko kaiola ere aipatzen da (kartona 
biltzeko). 
 
Sobrinok aipatzen du bajera bat erabiltzen ahal 
zela lekurik ez dutenek kartoia altxatu ahal 
izateko. Arizkuneneako soterratuen problema 
aipatzen du: barra batek zeharkatzen ditu 
kontenedoreak eta bertan poltsa eta kartoi 
haundiak pilatuak geratzen dira eta kontenedorea 
hutsik egonik ez da deus gehiago sartzen, tope 
egiten du. Komertzioentzat sensibilizaizo 
kanpaina bat egin beharko litzatekeela ere 
aipatzen du. 
 
Carlos Peñak erraten du beraiek ordutegia 
moldatu zutela komertzianteen beharretara 
egokitzeko eta bere ustez zerbitzuak ongi 
funtzionatzen duela eta jendea kontentu dagoela. 
Erraten du ere Zaldubi poligonoan bilketa 
sistema hau oso guttik erabiltzen dutela 
(Martintxok eta Txinoek bakarrik). 
 
Mamenek plastikoen afera planteatzen du, dudak 
sortzen zaizkiola aipatuz. 
 
Bertanekoek gaia landuko dutela aipatzen dute, 
komertzioak sistema honekin kontentu dauden 
jakiteko eta dauden beharrak ikusteko. 
 
Carlos Peñak hurrengo bilerarako pilen 
kontenedore hautsien zerrenda ekarriko duela 
aipatzen du (gai hau joan den urtean zintzilik 
geratu zen). 
 
 
 
 
 
 
 
Hurrengo bilera: Urriaren 22an, 19:00etan 

Mamen, Juana M. y Mikel Sobrino comentan 
que en general  la gente está contenta con el 
servicio y que realmente lo utilizan bastantes 
más de los que están inscritos. Dicen que para 
otros la frecuencia de recogida (1 vez/semana) 
resulta escasa porque no tienen almacén. Se 
habla también de la jaula para la recogida de 
cartón del polígono de BM. 
 
Sobrino comenta que se podría utilizar alguna 
bajera en desuso para que pudieran guardar los 
cartones los que no tuvieran almacén. Comenta 
el problema de los contenedores soterrados de 
Arizkunenea: hay una barra que atraviesa los 
contenedores y cuando se echan bolsas grandes o 
cartones, se quedan anclados en la barra 
haciendo tope, por lo que el contenedor está 
vacío pero no entra nada más. Comenta también 
la necesidad de hacer una campaña de 
sensibilización dirigida a los comerciantes. 
 
Carlos Peña comenta que ellos adecuaron el 
recorrido de la recogida para adaptarse al horario 
de los comerciantes y a su juicio el servicio 
funciona bien y los comerciantes están 
contentos. Menciona también que en el polígono 
Zaldubi son muy pocos los que utilizan este 
sistema de recogida (Martintxo y los chinos) 
 
Mamen plantea el tema de los plásticos, diciendo 
que ahí también surgen dudas. 
 
Los de Bertan dicen que tratarán el tema para 
conocer la opinión de los comerciantes y recoger 
sus aportaciones. 
 
Carlos Peña dice que traerá el listado de los 
contenedores de pilas rotos para la próxima 
reunión (este tema quedó pendiente el año 
pasado). 
 
 
 
 
Próxima reunión: 22 de octubre a las 19:00h 


